
Protokół Nr 4.2019

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne,

 która odbyła się w dniu 11 lutego 2019r.

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach

Cerkiewnych.

 Stan rady - 15

W sesji wzięło udział 14 radnych.

1. Joanna Sapieżyńska

2. Irena Kiryluk

3. Irena Szymaniuk

4. Walentyna Szimoniuk

5. Michał Kot

6. Mikołaj Rybak

7. Mikołaj Leoniuk

8. Jan Czmiel

9. Jerzy Karpiuk

10. Andrzej Karpiuk

11. Mikołaj Czykwin

12. Wiktor Kendyś

13. Mikołaj Holonko

14. Aleksy Troc

      15. Nina Oksentiuk

W obradach ponadto uczestniczyli:

1. Pan Leon Małaszewski - Wójt Gminy,

2. Pani Anna Kulik - Skarbnik Gminy,

3. Pan Mikołaj Ławrynowicz - Sekretarz Gminy.

4. Pan Jarosław Gerasimiuk – Radny Powiatu Hajnowskiego

5. Pan Jan Korcz –Radny Powiatu Hajnowskiego

6. Jerzy Kułaj – Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych
w Dubiczach Cerkiewnych.

Sołtysi uczestniczący w sesji:

1. Michał Kuptel

2. Anna Charytoniuk

3. Agnieszka Daniluk



4. Halina Boguń

5. Piotr Sajewicz

6. Jan Pietroczuk – Sajewicz

7. Maria Niczyporuk

     Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 14,00 otworzył  4 zwyczajną Sesję

Rady   Gminy.   Stwierdził   obecność   15   radnych,   co   umożliwia   podejmowanie   prawomocnych

uchwał.   Przywitał   zaproszonych   gości,  Wójta   Gminy,   radnych     oraz  wszystkich   pozostałych

uczestniczących  w sesji   (listy  obecności   radnych  i  gości  uczestniczących  w obradach stanowią

załącznik do protokołu).

Do punktu 2

             Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał   porządek obrad, który brzmi
następująco:

1. Otwarcie sesji.

2. Przyjęcie porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4. Interpelacje i zapytania radnych.

5. Przyjęcie   sprawozdania   z   działalności   Gminnej   Komisji   Rozwiązywania   Problemów
Alkoholowych.

6. Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  wyboru  metody  ustalania   opłaty   za   gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia
stawki tej opłaty.

2) upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy.

3) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Dubicze Cerkiewne.

4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
przeciwdziała narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2019 r.

5)  ustalenia zasad wynagradzania członków Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  w Dubiczach Cerkiewnych.

6) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia 

rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  rządowym  

programem „Posiłek  w szkole i w domu” na  lata 2019-2023.

7) zmian w budżecie gminy na 2019 rok

8) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-2035.

9)   ustalenia   tygodniowego   obowiązkowego   wymiaru   zajęć   nauczycieli   przedszkoli   i   innych
placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 letnie i dzieci młodsze

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

8. Sprawy różne.



9. Zamknięcie 4 Sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady  zwrócił się do Rady Gminy  o zgłaszanie ewentualnych wniosków, 

propozycji zmian lub poprawek do porządku obrad, a następnie zaproponował usunięcie dwóch 

uchwał z porządku obrad tj. ustalenia zasad wynagradzania członków Gminnej Komisji 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  w Dubiczach Cerkiewnych i określenia zasad zwrotu 

wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim  rządowym  programem „Posiłek  w 

szkole i w domu” na  lata 2019-2023.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła   porządek obrad wraz ze zgłoszonymi

poprawkami w następującym brzmieniu:

1.Otwarcie sesji.

2.Przyjęcie porządku obrad.

3.Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

4.Interpelacje i zapytania radnych.

5.Przyjęcie   sprawozdania   z   działalności   Gminnej   Komisji   Rozwiązywania   Problemów
Alkoholowych.

6.Podjęcie uchwał w sprawie:

1)  wyboru  metody  ustalania   opłaty   za   gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  oraz  ustalenia
stawki tej opłaty.

2) upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy.

3) określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina Dubicze Cerkiewne.

4) uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz
przeciwdziała narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2019 r.

5 zmian w budżecie gminy na 2019 rok

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-2035.

7)   ustalenia   tygodniowego   obowiązkowego   wymiaru   zajęć   nauczycieli   przedszkoli   i   innych
placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 letnie i dzieci młodsze

7.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

8.Sprawy różne.

9.Zamknięcie 4 Sesji Rady Gminy.

Do punktu 3



Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na stoliku

protokolanta.  Stwierdził  on,  że  jeżeli  do końca sesji  nie zostaną zgłoszone poprawki lub uwagi

będzie uważał, że protokół został przyjęty.

 Do punktu 4

Radni zgłosili następując interpelacje i zapytania:

Wniosek Pana Mikołaja Leoniuk radnego wsi Rutka w sprawie:

-  usunięcia tam bobrowych na rzece Orlanka niedaleko miejscowości Rutka

- ustawienia kierunkowskaza z drogi Dubicze Cerkiewne – Orla w kierunku miejscowości Rutka

Wniosek Pana Wiktora Kendyś radnego wsi Starzyna, Górny Gród w sprawie:

- odkrzaczenia drogi Starzyna – Wojnówka oraz Starzyna - Bobinka

- usunięcia tam bobrowych na rzece Policzna

Wniosek Pana Aleksego Troc radnego wsi Koryciski w sprawie:

- wykonania dokumentacji fotograficznej z wyglądu rowów i kanałów melioracyjnych i przesłania
jej   do   Przedsiębiorstwa   Państwowego  Wody   Polskie   z  wnioskiem   o   bieżące   utrzymanie   tych
urządzeń

Wniosek Pana Andrzeja Karpiuk radnego wsi Długi Bród, w sprawie:

- remontu drogi Wiluki - Werstok

Wniosek Pana Jana Czmiel radnego wsi Jelonka, Czechy Orlańskie w sprawie:

- odkrzaczenia drogi Jelonka – Saki

- wykonania zastawki na rzece Orlanka 

Wniosek Pani Ireny Szymaniuk radnej wsi Grabowiec w sprawie:

- wykonania poręczy na schodach wejściowych do świetlicy wiejskiej w Grabowcu

- naprawy dwóch grzejników i poprawy listew w świetlicy wiejskiej w Grabowcu

Wniosek Pana Mikołaja Golonko radnego wsi Jagodniki w sprawie:

-  remontu drogi  Jagodniki – Orzeszkowo, Jagodniki -  Siemiwołoki,  Jagodniki w kierunku Pani
Nazaruk oraz drogi zagumiennej”berezowskie”

Wniosek Pana Mikołaja Rybak radnego wsi Tofiłowce w sprawie:

- naprawy drogi Dubicze Cerkiewne – Tofiłowce

Wniosek Pani Walentyny Szimoniuk radnej wsi Grabowiec w sprawie:

-   podjęcia   działań   zmierzających  do   zakazu  wjazdu   i   parkowania   samochodów  na  placu  przy
świetlicy wiejskiej w Grabowcu

Wniosek Pana Jerzego Karpiuk radnego wsi Werstok , Wojnówka w sprawie:

- naprawy przepustów na rzece Policzna

- obkaszania rzeki Policzna

- usunięcia tam bobrowych na rzece Policzna

  Ponadto   zapytał   on   czy   w   świetlicach   wiejskich   zatrudnia   się   świetlicowych   oraz   czy   są
zaplanowane środki  na dokończenie   remontu  świetlicy  wiejskiej  w Wojnówce.  Przewodniczący
zwrócił się z prośbą aby raz lub dwa razy w miesiącu zorganizować warsztaty dla mieszkańców w



świetlicy wiejskiej w Wojnówce.

Wniosek Pana Michała Kot radnego wsi Istok w sprawie:

- przeniesienia przystanku autobusowego usytuowanego przy posesji Nr 10 do posesji Nr 12

- możliwości uruchomienia dodatkowego kursu autobusowego w celu wcześniejszego odwiezienia
małych dzieci, które szybciej kończą zajęcia.

Wniosek Pani Niny Oksentiuk radnej wsi Stary Kornin w sprawie:

- odkrzaczenia, wysuszenia i drobnych remontów dróg w obrębie miejscowości Stary Kornin

Do punktu 5 

Sprawozdanie   z   działalności   Gminnej   Komisji   Rozwiązywania   Problemów   Alkoholowych
przedstawił jej Przewodniczący Jerzy Kułaj. Komisja w 2018r. inicjowała działania zmierzające do
zwiększenia dostępności do pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób uzależnionych i ich
rodzin   oraz   wspomagania   działalności   instytucji,   stowarzyszeń   i   osób   fizycznych   służących
rozwiązywaniu  problemów alkoholowych.  W 2018r.  wydatkowane  zostały   środki  w wysokości
20418,51zł.  Zostały one przeznaczone min.  na sfinansowanie opinii  przy umieszczaniu osób na
przymusowe  leczenie  odwykowe,   realizację   różnorodnych  projektów przez  Szkołę  Podstawową
oraz   Bibliotekę   Publiczną       w   Dubiczach   Cerkiewnych,   zakup   bonów   upominkowych   dla
honorowych dawców krwi, organizacje wieczerzy wigilijnej dla osób samotnych.

Do punktu 6

do ppkt 1

Projekt   uchwały   w   sprawie  wyboru   metody   ustalania   opłaty   za   gospodarowanie   odpadami
komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty.  Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady
Gminy pytań nie zgłoszono.  Projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-1, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 4.29.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie  wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 
ustalenia stawki tej opłaty.

do ppkt 2

Projekt uchwały w sprawie  upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy.  Projekt uchwały
został   omówiony   na   komisji  Rady  Gminy   pytań   nie   zgłoszono,   projekt   po   odczytaniu   został
poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:



                                                          Uchwała nr 4.30.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie  upoważnienia wiceprzewodniczących Rady Gminy

do ppkt 3

Projekt uchwały w sprawie  określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest
Gmina Dubicze Cerkiewne.

Projekt   uchwały   został   omówiony   na   komisji   Rady   Gminy   pytań   nie   zgłoszono,   projekt   po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 4.31.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem jest Gmina 
Dubicze Cerkiewne

do ppkt 4

Projekt   uchwały   w   sprawie    uchwalenia   Gminnego   Programu   Profilaktyki   i   Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziała narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2019 r.
Projekt   uchwały   został   omówiony   na   komisji   Rady   Gminy   pytań   nie   zgłoszono,   projekt   po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -1.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy  podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 4.32.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w  sprawie  uchwalenia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów
Alkoholowych oraz przeciwdziała narkomanii w Gminie Dubicze Cerkiewne na 2019 r.

do ppkt 5

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok.

Projekt   uchwały   został   omówiony   na   komisji   Rady   Gminy   pytań   nie   zgłoszono,   projekt   po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:



                                                          Uchwała nr 4.33.2019

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok

do ppkt 6

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne
na lata 2019-2035. Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono,
projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 4.34.2018

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2019-
2035.  

do ppkt. 7

Projekt  uchwały w sprawie  ustalenia   tygodniowego obowiązkowego wymiaru  zajęć nauczycieli
przedszkoli i innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 letnie
i dzieci młodsze.

Projekt   uchwały   został   omówiony   na   komisji   Rady   Gminy   pytań   nie   zgłoszono,   projekt   po
odczytaniu został poddany pod głosowanie.

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0.

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę:

                                                          Uchwała nr 4.35.2018

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne

z dnia 11 stycznia 2019 rok

w sprawie  ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć nauczycieli przedszkoli  i
innych placówek przedszkolnych pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6 letnie i dzieci
młodsze

Do punktu 7

W odpowiedzi na wniosek Pana radnego Aleksego Troc, wójt poinformował, że wykonana zostanie
dokumentacja   fotograficzna   i  wniosek   zostanie   przekazany   do   Przedsiębiorstwa   Państwowego
Wody   Polskie.  W   sprawie   przeniesienia   przystanku   skierowane   zostanie   pismo   do   Starostwa
Powiatowego w   Hajnówce.  W sprawie wniosku dotyczącego remontu w świetlicy wiejskiej  w



Grabowcu,   wójt   poinformował,   że   rozpoczęty   został   remont   kominka   i   dalsze   remonty   będą
realizowane w miarę możliwości finansowych gminy. W sprawie zastawki wójt poinformował, że
pismo w tej sprawie już dawno zostało wysłane do Wód Polskich. Wójt poinformował, że wszystkie
drogi   gminne   będą   równane  w  momencie   nastąpienia   sprzyjających   warunków   pogodowych.
Sprawa parkowania  przy  świetlicy  wiejskiej  w Grabowcu zostanie  przeanalizowana  pod kątem
najlepszych   rozwiązań   i   podjęte   zostaną   określone   decyzje.   Wniosek   dotyczący   wykonania
przepustów   na   drogach   powiatowych   zostanie   przekazany   do   Zarządu  Dróg   Powiatowych  w
Hajnówce. 

Do punktu 8

W  sprawach   różnych   głos   zabrał   radny   powiatowy   Pan   Jan   Korcz,   który   poinformował,   że
wszystkie   zgłoszone   przez   radnych  wnioski   dotyczące   zadań   powiatu   przekaże   odpowiednim
komórkom powiatowym. Ponadto stwierdził, że obecnie brak jest możliwości składania wniosków
na remonty dróg. Głos zabrał też radny Mikołaj Czykwin i podziękował za zaangażowanie powiatu
w sprawie scalenia w miejscowości Dubicze Cerkiewne. Pani Nina Oksentiuk zwróciła się z prośbą
o   aktywizację   pracy   świetlicy  wiejskiej   w   Starym  Korninie.   Sołtys   wsi  Witowo   Pani  Maria
Niczyporuk poinformowała,  że wypaliła   się   lampa na słupie  przy posesji  Państwa Małmyszko.
Sołtys   wsi   Czechy   Orlańskie   Pani  Agnieszka   Daniluk   zaproponował   podwyższenie   diet   dla
sołtysów.   Pani   Halina   Boguń   sołtys   wsi   Starzyna   zapytała   kiedy   będzie   ustawiona   tablica
ogłoszeniowa w miejscowości  Starzyna. Sołtys wsi Wiluki Piotr Sajewicz zwrócił się z wnioskiem
o remont drogi Wojnówka – Orzeszkowo. Głos zabrał też radny powiatowy Jarosław Gerasimiuk,
który poinformował, że będzie się starał, żeby w budżecie powiatu ująć wykonanie przepustu na
rzece Policzna w Wojnówce. Jeżeli chodzi o scalenie to trwają ostateczne uzgodnienia w związku
ze  złożonym wnioskiem  i   jest  nadzieja,   że  w najbliższych  miesiącach  można  będzie  podpisać
umowę na scalenia w obrębie Dubicze Cerkiewne i Istok. Przy tej okazji jest szansa na remont dróg
w Dubiczach Cerkiewnych.

Do punktu 9

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował radnym i 
osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 15:45 zamknął obrady  4 sesji  Rady 
Gminy.

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                              Jerzy Karpiuk

Protokołowała:  Ludmiła Pietruczuk


